

JUDICATURE ACT

**PROBATE, ADMINISTRATION AND  
GUARDIANSHIP FEES  
REGULATIONS**

R-005-2002

In force January 28, 2002

LOI SUR L'ORGANISATION JUDICIAIRE

**RÈGLEMENT SUR LES DROITS  
APPLICABLES EN MATIÈRE  
D'HOMOLOGATION,  
D'ADMINISTRATION ET DE  
TUTELLE**

R-005-2002

En vigueur le 28 janvier 2002

**INCLUDING AMENDMENTS MADE BY**

**MODIFIÉ PAR**

This consolidation is not an official statement of the law. It is an office consolidation prepared by Legislation Division, Department of Justice, for convenience of reference only. The authoritative text of regulations can be ascertained from the *Revised Regulations of the Northwest Territories, 1990* and the monthly publication of Part II of the *Northwest Territories Gazette*.

Copies of this consolidation and other Government of the Northwest Territories publications can be obtained at the following address:

Canarctic Graphics  
5102-50th Street  
P.O. Box 2758  
Yellowknife NT X1A 2R1  
Telephone: (867) 873-5924  
Fax: (867) 920-4371

La présente codification administrative ne constitue pas le texte officiel de la loi; elle n'est établie qu'à titre documentaire par les Affaires législatives du ministère de la Justice. Seuls les règlements contenus dans les *Règlements révisés des Territoires du Nord-Ouest (1990)* et dans les parutions mensuelles de la Partie II de la *Gazette des Territoires du Nord-Ouest* ont force de loi.

On peut également obtenir des copies de la présente codification et d'autres publications du gouvernement des Territoires du Nord-Ouest en communiquant avec :

Canarctic Graphics  
5102, 50<sup>e</sup> Rue  
C.P. 2758  
Yellowknife NT X1A 2R1  
Téléphone : (867) 873-5924  
Télécopieur : (867) 920-4371



**PROBATE, ADMINISTRATION AND  
GUARDIANSHIP FEES  
REGULATIONS**

The Commissioner, on the recommendation of the Minister, under section 83 of the *Judicature Act* and every enabling power, makes the *Probate, Administration and Guardianship Fees Regulations*.

1. The fees set out in the Schedule are payable to the Clerk in respect of a matter to which the *Probate, Administration and Guardianship Rules of the Supreme Court of the Northwest Territories*, established by regulation numbered SOR/79-515, apply.
2. Notwithstanding section 1, the fees set out in Schedule A of the *Court Services Fees Regulations*, established by regulation numbered R-120-93, are payable to the Clerk for services to which section 1 applies but that are not listed in the Schedule to these regulations.
3. These regulations come into force January 28, 2002.

**RÈGLEMENT SUR LES DROITS  
APPLICABLES EN MATIÈRE  
D'HOMOLOGATION,  
D'ADMINISTRATION ET DE  
TUTELLE**

Le commissaire, sur le recommandation du ministre, en vertu de l'article 83 de la *Loi sur l'organisation judiciaire* et de tout pouvoir habilitant, prend le *Règlement sur les droits applicables en matière d'homologation, d'administration et de tutelle*.

1. Les droits fixés à l'annexe sont payables au greffier relativement à une affaire à laquelle s'appliquent les *Règles de la Cour suprême des Territoires du Nord-Ouest en matière d'homologation, d'administration et de tutelle*, prises par le règlement n° DORS/79-515.
2. Malgré l'article 1, les droits fixés à l'annexe A du *Règlement sur les droits relatifs aux services judiciaires*, pris par le règlement n° R-120-93, sont payables au greffier pour les actes visés à l'article 1 qui ne figurent pas à l'annexe.
3. Le présent règlement entre en vigueur le 28 janvier 2002.

SCHEDULE

1. The following Table sets out the fee payable for
  - (a) receiving, examining and filing an application for probate, administration, guardianship, resealing a grant or ancillary letters;
  - (b) attending on a judge with an application referred to in paragraph (a);
  - (c) giving and receiving all notices;
  - (d) issuing a grant of letters; and
  - (e) recording the actions referred to in paragraphs (a) to (d) in the records of the Court.

TABLE

Value of all property, real and personal, within the Northwest Territories, after deducting all debts and liabilities against that property	Fee
\$10,000 or under	\$25
More than \$10,000 but not more than \$25,000	\$100
More than \$25,000 but not more than \$125,000	\$200
More than \$125,000 but not more than \$250,000	\$300
More than \$250,000	\$400

2. For issuing a certified copy of Letters of Probate, Administration or Guardianship ..... \$10
3. For receiving, filing and recording a caveat ..... \$100
4. For the preparation of a report by the Clerk under rule 47 ..... \$50
5. For receiving the will of a living person and recording it in the records of the Court ..... \$50
6. Withdrawal of will and services incidental to it ..... \$10

ANNEXE

1. Le tableau ci-dessous fixe les droits payables pour les actes suivants :
- a) réception, examen et dépôt d'une demande d'homologation, d'administration, de tutelle, de réapposition de sceau ou de lettres accessoires;
  - b) assistance à un juge relativement à une demande visée à l'alinéa a);
  - c) avis donnés et reçus;
  - d) délivrance de lettres;
  - e) inscription des actes visés aux alinéas a) à d) dans les registres de la Cour.

TABLEAU

Valeur des biens meubles et immeubles situés aux Territoires du Nord-Ouest, déduction faite de toutes les dettes et du passif	Droits
10 000 \$ ou moins	25 \$
Supérieure à 10 000 \$ sans excéder 25 000 \$	100 \$
Supérieure à 25 000 \$ sans excéder 125 000 \$	200 \$
Supérieure à 125 000 \$ sans excéder 250 000 \$	300 \$
Supérieure à 250 000 \$	400 \$

- 2. Délivrance d'une copie certifiée conforme de lettres d'homologation, d'administration ou de tutelle ..... 10 \$
- 3. Réception, dépôt et enregistrement d'une opposition ..... 100 \$
- 4. Préparation d'un rapport par le greffier aux termes de la règle 47 ..... 50 \$
- 5. Dépôt d'un testament du vivant du testateur et inscription dans les registres de la Cour ..... 50 \$
- 6. Retrait d'un testament et services connexes ..... 10 \$

---

Printed by  
Territorial Printer, Northwest Territories  
Yellowknife, N.W.T./2002©

---



---

Imprimé par  
l'imprimeur territorial, Territoires du Nord-Ouest  
Yellowknife (T. N.-O.)/2002©

---